
Doarpsbelang Toppenhuzen – Twellingea 

Jaarvergadering 2023 
dd. 22 maart 2023 - 20:00 uur 

It Harspit 
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Agenda 

1. Opening 

2. Mededelingen en ingekomen stukken 

3. Verslag jaarvergadering 2019 

4. Jaarverslag 2019 tot heden 

5. Financiën 

6. Actualiteiten 

7. Bestuurszaken 

8. Rondvraag 

9. Sluiting 
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1. Opening 
De voorzitter heet een ieder welkom, speciaal welkom voor Haaye Hylkema (Marrekrite), Pier Visser en 
Tsjitte Bouwhuis (raadsleden gemeente SWF) 

Aanwezig zijn 20 leden, naast bovengenoemde gasten en het voltallige bestuur (Luuk, Annet, Hans) 
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2. Mededelingen en ingekomen stukken 
Er zijn geen mededelingen en ingekomen stukken 
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3. Verslag jaarvergadering 2019 
Het Ferslach Jiergearkomste 2019 staat op Top&Twel Online, op de Doarpsbelang-pagina. Als hier 
vragen over zijn dan horen wij die graag.  

5 



4. Jaarverslag 2019 tot heden 
Waar staat Doarpsbelang voor? Zie hiervoor de Statuten (volgende pagina). 

N.B. Gelukkig zijn dit niet meer de statuten van het oprichtingsjaar 1919 (toen mochten alleen  
mannelijke ingezetenen lid worden van de “vereeniging”!). 
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4. Jaarverslag 2019 tot heden - Statuten 
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4. Jaarverslag 2019 tot heden 

– brug Broeresleat en voet- / fietspad naar 
Westpolder 

Na een jarenlange voorbereiding is uiteindelijk in 2019 het voetpad langs en het bruggetje over de 
Broeresloot gerealiseerd. De feestelijke opening heeft in verband met corona met een beperkte groep 
mensen plaatsgevonden. Haaye Hoekstra van Marrekrite vertelt over de Marrekrite(*) en over het 
proces van voorbereiding tot realisatie van brug en voet-/fietspad. 

 

• * Marrekrite is een samenwerkingsverband van gemeenten en Provincie t.b.v. het onderhoud en 
herstel van recreatieve voorzieningen in het Friese merengebied,  

– bijv. eilandjes in Oudegaster Brekken en Tjeukemeer 

– fiets- en wandelknooppunten routes 

– mountainbike routes 

– camperplaatsen 
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4. Jaarverslag 2019 tot heden 

– T&T Yn Beweging /  Kymfjild / boomgaard 
In 2019 Bestond doarpsbelang 100 jaar. Ter ere van dit jubileum is naar aanleiding van ideeën uit de 
dorpen besloten om een boomgaard met fruitbomen aan te leggen. Gelijktijdig kwam de werkgroep Top 
en Twel yn beweging met het plan om een sportparkje aan te leggen naast de beoogde locatie voor de 
boomgaard. Doarpsbelang en de werkgroep hebben dit samen opgepakt en beide ideeën gelijktijdig 
uitgevoerd. De feestelijke opening was in 2021.  

TTYB was een project met een start en eind, is nu ten einde gekomen.  

Opmerking G.V.: misschien zijn er weer nieuwe initiatieven nodig? Er wordt nu minimaal gebruik 
gemaakt van It Kymfjild.  

Antwoord Linda: Iedereen is vrij gebruik te maken van de faciliteiten, polsstokken en fietsjes zijn in 
beheer van de school. Als er ideeën zijn dan horen wij die graag. 

 

Linda vertelt over het proces en de financiële kant hiervan (volgende pagina) 
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4. Jaarverslag 2019 tot heden 
– T&T Yn Beweging /  Kymfjild / boomgaard 

Het project is in 2018 gestart op initiatief van gemeente SWF met 4 vrijwilligers. De nadruk op lag in 
eerste instantie op doelgroep 55+ i.v.m. subsidie 

Dit is uitgegroeid tot een breder project: 

- Er waren oorspronkelijk 10 sportinitiatieven, waarvan 8 zijn voortgezet als wekelijkse groepjes 

- Er zijn 5 evenementen gehouden 

- Het Kymfjild is aangelegd, als beweeg- en ontmoetingsplek 

- Er is een wandelroute gerealiseerd 

- En er is een duofiets aangeschaft, deze staat bij Beleef Dagbesteding 

 

Financieel (zie ook volgende pagina’s): 

In eerste instantie liep de subsidiestroom via gymnastiekvereniging Vlugheid & Kracht, na sept. 2019 is 
dit ondergebracht bij Doarpsbelang. 

Het restant van het subsidiegeld (4280 euro) is in beheer gegeven bij Doarpsbelang met een voorstel 
voor de bestedingsdoelen. Een deel hiervan wordt inmiddels gebruikt voor de wekelijkse koffieochtend. 
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4. Jaarverslag 2019 tot heden 

– Zonnepark 
In 2017 Kwam het bedrijf Powerfield met het plan om op een stuk weiland tussen de A7 en de Nije Dyk 
een zonnepark aan te leggen. In eerste instantie stond doarpsbelang hier niet afwijzend tegenover. De 
exploitant van het zonnepark is echter in opspraak geraakt door mogelijke malafide grondtransacties. 
Doarpsbelang heeft vervolgens aangegeven niet meer mee te willen werken aan de realisatie van het 
park. Doarpsbelang heeft tevens bezwaar gemaakt tegen de ontwikkeling van het park. Uiteindelijk is 
het zonnepark er toch gekomen. Powerfield heeft hierna weer contact gezocht met Doarpsbelang. Er 
zijn goede gesprekken gevoerd en Powerfield heeft aangegeven eerder gemaakte afspraken te willen 
nakomen. Er is een bedrag van € 45.000,- ter beschikking gesteld aan Top en Twel. Dit bedrag zal 
worden besteed aan initiatieven met een duurzaam karakter. 

Powerfield is tevens hoofdsponsor geworden van V.V. TOP ’63. 
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4. Jaarverslag 2019 tot heden 

– Afslag N7 
In verband met toenemende drukte op de afslag Sneek Oost is de gemeente met plannen gekomen om 
de rotondes aan het einde van de afslag aan te passen en mogelijk een extra afslag aan te leggen. 

Ivm de veiligheid voor fietsverkeer zou het fietspad vanaf de Broeresloot tot aan Sneek omgeleid 
worden via het Rasterhoffpark. Doarpsbelang is hier fel op tegen. Een route door het Rasterhoffpark en 
deels langs de A7 is volgens Doarpsbelang en veel inwoners van Top en Twel onveilig vanwege de 
geïsoleerde ligging hiervan. Doarpsbelang heeft zijn bezwaren tijdens de commissievergadering van de 
gemeenteraad mogen toelichten. Bovendien is het goed opgepakt door diverse media. De gemeente 
heeft toegezegd alternatieven te bekijken. Op dit moment is nog niet bekend hoe dit opgelost gaat 
worden. We wachten af waar de gemeente mee komt. Een tunneltje voor het fietsverkeer onder de 
rotonde heeft onze voorkeur en/of een (vrijliggend) fietspad langs de Einsteinstraat (Gamma) - Oude 
Oppenhuizerweg 

 

Opmerking T.B.: het is zaak “druk op de ketel te houden” bij de gemeente! 
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4. Jaarverslag 2019 tot heden 

– Prinses Margriettunnel 
In december vorig jaar kwam het tunneldek in een deel van de prinses Margriettunnel omhoog. De 
tunnel is ivm de veiligheid van de automobilisten per direct gesloten. Gevolg was een verkeerschaos op 
de Nije Dyk en de andere omleidingsroutes. Er werd pijnlijk duidelijk hoe kwetsbaar de verouderde 
infrastructuur in dit deel van Friesland is. De media is hier direct op gedoken. De tunnel is landelijk 
nieuws geworden. We hebben zelfs de verantwoordelijke minister op bezoek gehad. Ter plaatse heeft 
de minister toegezegd dat het oplossen van dit probleem de hoogste prioriteit heeft. 

 

Rijkswaterstaat is op dit moment bezig met proefpalen t.b.v. onderzoek naar de te gebruiken ankers 

Hersteltermijn is volgens RWS: “minstens nog 7 maanden” 
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4. Jaarverslag 2019 tot heden 
– Supermarkt 

Helaas heeft de supermarkt in Oppenhuizen zijn deuren moeten sluiten. In samenwerking met de 
OVTT heeft Doarpsbelang hiervoor een oplossing proberen te vinden. Dit is helaas niet gelukt. Wel is 
sinds kort Romke Wielstra met zijn rijdende winkel te vinden in Oppenhuizen en heeft zijn route 
inmiddels uitgebreid naar Uitwellingerga en De Grachten. 
Het is niet bekend wat er op termijn met het pand van de voormalige supermarkt gaat gebeuren 
 
Vraag T.B.: wellicht kan Doarpsbelang eens in gesprek gaan met de nieuwe eigenaar Sijperda? 
Antwoord: Doarpsbelang zal hierover contact opnemen 
 
Vraag G.V.: gaat Doarpsbelang initiatieven ondernemen voor méér winkelfaciliteiten dan de rijdende 
winkel, zoals bijvoorbeeld in Oudega SWF, of “iets” in It Harspit als dorpswinkelvoorziening, eventueel 
met behulp van vrijwilligers?  
Antwoord: Dit is geen taak voor Doarpsbelang, hier moet een enthousiaste ondernemer in stappen. 
 

  
 

18 



4. Jaarverslag 2019 tot heden 

– Werkgroepen 
In de Top en Twel zijn verschillende werkgroepen acties. Deze werkgroepen zijn meestal van tijdelijke 
aard en opereren daarom onder de vlag van Doarpsbelang. Bijvoorbeeld omdat er geen eigen 
bankrekening is of voor het aanvragen van eventuele subsidies.  

 

Voorbeelden van deze werkgroepen zijn: 

- Werkgroep A7 

- Top en Twel Yn Beweging  

- Top en Twel Duurzaam  

- Energie Coöperatie Top & Twel (gestart als werkgroep, inmiddels zelfstandig) 
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4. Jaarverslag 2019 tot heden 

– Sponsoring 
Doarpsbelang heeft de afgelopen jaren diverse initiatieven/ projecten gesponsord. 

Voorbeelden hiervan zijn het koffiedrinken in it Harspit op vrijdagochtend. 

Annet gaat hier verder op in bij de presentatie van de jaarcijfers 

 

 

20 



5. Financiën 

– Jaarverslag Penningmeester 
Toelichting financiën: zie volgende pagina’s en het Financieel Jaarverslag 2019 tm 2022 op onze 
pagina op Top en Twel Online 
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Rekening courant en Spaarrekening 

 
  Rekening courant, ultimo 

2019  €         10.414  

2020  €         10.173  

2021  €         12.477  

2022  €         16.606  

Spaarrekening, ultimo 

2019  €         40.693  

2020  €         15.633  

2021  €         12.519  

2022  €         12.520  

extra rekening courant, 
ultimo 

2019 

2020 

2021  €                     8,95  

2022  €           45.018  

Totaal liquide 
excl.  
Power Field 

2019  €     51.106   €         51.106  

2020  €     25.806   €         25.806  

2021  €     25.004   €         24.995  

2022  €     74.145   €         29.126  
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Contributie 

ca 55 % van de huishoudens is lid van dorpsbelang  
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Ligplaatsen, passanten en vaste 

Ligplaatsgelden  Skou  opbrengst vaste ligplaatsen afdracht SWF 

2019  €               903   €                   4.305   €                   2.085  

2020  €            1.208   €                   4.565   €                   2.804  

2021  €               607   €                   4.087   €                   2.255  

2022  €               960   €                   4.411   €                   2.515  
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Sponsering, ontvangen Subsidies, 
Bestuurskosten 

Subsidie/schenking 

2019  €            5.200  Kymfjild (4000), rondvaart burgemeester (200), organisatiegeld (1000) 

2020  €         10.600  Fietspad broeresloot (7000), Cooperatie (2600), organisatiegeld (1000) 

2021  €         11.500  Kymfjild (7000), ECTT (2000), kernenfonds (1500) organisatiegeld (1000) 

2022  €            1.800  Renovatie skou OVTT (784), organisatiegeld dorpsbelang (1016) 

Sponsering 

2019  €               611  Himmeldei, lichtsnoer skutsje, 4 mei, rondvaart burgemeester 

2020  €         37.278  
Fietspad broeresloot (29.000) en kymfjild (8000), Himmeldei, spandoek Nick, 
4 mei, bloemen 

2021  €            7.741  fietspad broeresloot brug (6300), TT online (1000), Himmeldei, 4 mei 

2022  €            1.835  
Renovatie skou OVTT (784), AED, Himmeldei, 4 mei, koffieochtend it Harspit, 
bloemenveldje 

Bestuurskosten 

2019  €            2.028  
zaal huur it Harspit, kerstpresentje vrijwilligers, verzekering, doarpswurk, 
overig 

2020  €            1.314  
zaalhuur it Harspit, kerspresentje vrijwilligers, verzekering, doarpswurk, 
overig 

2021  €               706  Zaalhuur it Harspit, verzekering, doarpswurk, overig 

2022  €               622  Zaalhuur it Harspit, verzekering, doarpswurk, overig 
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5. Financiën 

– Verslag kascommissie 
Dirk en Piet hebben de boeken gecontroleerd en geen afwijkingen gevonden. Op voorstel van de 
voorzitter wordt door de vergadering aan de penningmeester decharge verleend. 
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5. Financiën 

– Verkiezing nieuwe kascommissie 
Piet is aftredend lid Kascommissie. Benoemd als nieuw lid Kascommissie wordt Johannes Feenstra. 
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6. Actualiteiten 

– Dorpsvisie 
Corrie Dam, bestuurslid Energie Coöperatie Top & Twel, geeft een presentatie over het project  

Top & Twel - Van Toen Naar Toekomst 

• werkgroep is gestart begin 2023  

• 20 april 2023 is de eerste Dorpsavond in It Harspit 

• Er wordt een dorpsbrede enquête uitgevoerd 

• De presentatie resultaten vóór de zomer in It Harspit 

• De werkgroep bezoekt diverse doelgroepen voor dieper doorvragen 

 

Het doel van dit alles is een breed gedragen dorpsvisie waar de dorpen én de gemeente zich op kunnen 
baseren bij hun beleid 

 

28 



6. Actualiteiten 

– Gaswinning 
Zoals inmiddels bekend is wil Vermilion na de bouwvak starten met de aanleg van de transportpijp en 
volgend jaar starten met gaswinning. Hierover leven nogal wat vragen en zorgen in onze dorpen. 

Doarpsbelang heeft Vermilion verzocht breder te communiceren met de dorpen wat er precies gaat 
gebeuren. Zo moet er bijvoorbeeld eerst nog een nulmeting plaatsvinden. 

Hoewel Friso Douwstra, gedeputeerde Provinciale Staten, van mening is: “gaswinning gaat niet 
gebeuren”, heeft Vermilion een geldige concessie en mag zij gas gaan winnen! 

Doarpsbelang heeft bij Vermilion aangegeven dat het ongewenst is te starten mat gaswinning zolang de 
tunnel niet is hersteld: het risico is aanwezig dat Vermilion en RWS anders naar elkaar gaan wijzen bij de 
vraag wie aansprakelijk is voor bodemdaling. Hierover willen we zo concreet mogelijke afspraken 
maken. 
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6. Actualiteiten 
–Gaswinning 

 
vraag K.v.S.: heeft Doarpsbelang een aanspreekpunt om te kijken of Vermilion zich aan de regels houdt?  
Antwoord: dit gaan we allemaal nader uitzoeken 
 
opmerking J. F: er is hoe dan ook een nulmeting nodig t.b.v. de tunnel. Dit is een punt van zorg, dus 
graag dit onder de aandacht houden vóórdat RWS begint met de herstelwerkzaamheden.  
Antwoord: zodra RWS met een plan vna aanpak komt kunnen we hier naar informeren. We hebben een 
direct aanspreekpunt bij RWS. 
 
opmerking: in Boornzwaag zijn boringen gedaan en seismologische apparatuur geplaatst t.b.v het 
monitoren van bodembewegingen 
 
opmerking D.K.: vanuit Woudsend komt er in de toekomst ook nog een gasleiding die via Oppenhuizen 
naar Bozum gaat lopen  
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6. Actualiteiten 

– Woningbouw 
Uit een eerdere enquête is gebleken dat er behoefte aan woningen voor senioren en starters in onze 
dorpen 

Gemeente SWF onderkent dit en heeft voorkeursrecht geplaatst op een kavel aan de Afkelânsdyk die in 
het bezit is van de Kerk. Doarpsbelang en Kerkenraad zijn hierover in gesprek geweest met wethouder 
Rietman. De Kerkenraad is tot dusver niet bereid tot verkoop van deze kavel 

Door Doarpsbelang zijn enkele alternatieven aangedragen zoals de kavel op de hoek van de Eastwei 
tegenover Hart van Friesland,  de bouw van “tiny houses”, woonarken of andere tijdelijke woningen.  

De gemeente komt hierop terug. 
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6. Actualiteiten 

– Prinses Margriettunnel / Hege Brêge 
De problemen met de tunnel geven veel overlast: veel verkeer en opstoppingen op de Nije Dyk  

Vraag: hoe lossen RWS en Provincie de opstoppingen voor de brug straks op als het toerisme weer op 
gang komt?  

Antwoord: Doarpsbelang neemt dit mee in het overleg 

 

De Hege Brêge is aan het eind van zijn technische levensduur en moet in de nabije toekomst worden 
vervangen. Hiervoor zijn 3 mogelijke varianten: 7,40 meter hoog, 9,10 meter hoog of een tunnel. 
Doarpsbelang heeft voorkeur voor een tunnel. Het zal nog wel enige tijd in beslag nemen vóór hier een 
besluit over wordt genomen door Gemeente / provincie Fryslân en Rijkswaterstaat. 
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6. Actualiteiten 

– Afslag N7 
Hierover is al geruime tijd geen nieuws ontvangen. We blijven aangehaakt bij de gemeente. 
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6. Actualiteiten 

– Vrijwilligers 
Wynold en Reinder worden bedankt voor hun jarenlange inzet voor Doarpsbelang 

 

34 



7. Bestuurszaken 

–Aftredende bestuursleden 
Dit zijn:  

• Hennie 

• Pier 

• Wynold 

• Trienke 

• Trijntje 

Zij worden eveneens bedankt voor hun inzet en krijgen een presentje. 

Henny en Trienke zijn niet aanwezig, hun presentje zal worden thuisbezorgd. 
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7. Bestuurszaken 

– Nieuwe bestuursleden: 
• Annet 

• Hans 

Draaien al een poosje mee in het bestuur. Zij worden nu formeel door de voorzitter 
voorgesteld en door de vergadering aangenomen. 
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8. Rondvraag 
vraag K.v.S: is de werkgroep A7 nog actief?  

Antwoord: de “trekker” van de werkgroep is verhuisd naar Vlaardingen en sindsdien is 
de werkgroep minder actief maar zal weer nieuw leven worden ingeblazen. 

 

vraag: waarom is de maximum snelheid vanuit de tunnel tot Sneek nog 100 km/uur?  

Antwoord: De geluidsoverlast van de A7 is aangekaart bij RWS maar RWS geeft aan 
dat het geluid binnen de normen valt. RWS kan daarom wettelijk gezien niet zomaar 
de maximale snelheid verlagen. Er zal dus bij “de politiek” gelobbyd moeten worden 
om dit voor elkaar te krijgen. 

 

Opmerking Haaye: Hij bedankt Doarpsbelang voor de uitnodiging en vond de avond 
zeer leerzaam. Hij constateert dat overal dezelfde problematieken optreden. 
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9. Sluiting 
De vergadering wordt gesloten om 22:00 uur. 

De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun belangstelling en wenst een ieder wel thuis. 

 

 

 

Tige tank foar jim kommen 

 

Oant sjen en Wol thús 
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